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Sag nr. 121 
 

Skolestruktur - høringsforslag  

Journal nr.:  
 

17.01.04 P20  (Captia sag 00966-2007) 

Sag fra:  Direktøren for Opvækst og Uddannelse 
 

Lovgrundlag:  Folkeskoleloven 
 
Relevante bekendtgørelser:  
BEK nr. 500 af 13/06/2003: 
Bekendtgørelse om fælles ledelse for flere folkeskoler  
BEK nr. 802 af 13/07/2004:  
Bekendtgørelse om fælles ledelse for folkeskoler og kommunale dagtil-
bud i landdistrikter 
BEK nr. 615 af 19/07/1993 
Bekendtgørelsen om proceduren ved en skolenedlæggelse 
 

Sagsfremstilling:  Baggrund – udfordringen på området: 
De økonomiske forhold i Frederikssund Kommune har nødvendiggjort, 
at der findes besparelser på alle områder – således også på skoleom-
rådet.  
 
En hovedidé med skolestrukturprocessen er at opnå besparelser sam-
tidig med at kvaliteten på skoleområdet fastholdes og udvikles. Målet er 
bæredygtige skoler der både har en fornuftig driftsøkonomi og en fysisk 
størrelse der giver mulighed for attraktive rammer om hele barnets dag 
og mulighed for at tilrettelægge en undervisning til den tid vi lever i.  
 
Frederikssund Kommune har mange forholdsvis små skoler, hvilket 
giver små klassekvotienter. Beregninger viser, at der er følgende sam-
menhæng: jo mindre skoler – jo større udgift pr. elev. Derfor er det re-
levant at arbejde hen imod større og mere bæredygtige enheder på 
skoleområdet.  
 
Beskrivelse af den hidtidige proces: 
Udvalget godkendte på mødet d. 26. marts 2007 oplæg vedrørende 
indhold og proces omkring skolestrukturdebatten. Oplægget indeholdt 
forslag vedrørende nedsættelse af projektgruppe og referencegruppe, 
kommissorium og tidsplan for det samlede forløb med endelig vedta-
gelse af en ny skolestruktur i november 2007.  
 
Som en del af processen blev der udarbejdet et debatoplæg. Debatop-
lægget indeholdt en vision for skolestrukturen i kommunen og angav 
samtidig den palet af muligheder der er indenfor strukturen og lovgiv-
ningen. 
  
Udvalget godkendte på mødet d. 7. maj at debatoplægget blev udsendt 
i perioden 8. maj til 12. juni. Bestyrelser, fagforeninger, brugere, borge-
re, medarbejdere, politiske fora har indsendt forslag og ideer. Alle for-
slag blev samlet i en hvidbog, som blev udsendt i uge 24.  
 
På baggrund af dialogen omkring debatoplægget, ideerne i hvidbog, 
beregninger og prognoser udarbejdet af fagområderne er det egentlige 
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høringsmateriale nu udarbejdet.  
 
I debatoplægget var kommunen inddelt i 4 områder. Opdelingen på de 
4 områder var dels valgt ud fra geografiske sammenhænge og dels ud 
fra administrationens umiddelbare vurdering af potentialet for et hen-
sigtsmæssigt samarbejde indenfor området.  
 
Disse 4 områder arbejdes der fortsat ud fra i høringsmaterialet.  
 
Høringsmaterialet:  
Høringsmaterialet er medsendt som bilag. 
 
Høringsmaterialet indeholder følgende: 

• En karakteristik af strukturen i hvert af de 4 områder, herunder 
skolestørrelser, klassekvotient og forventet udvikling i elev-
grundlaget.  

• Vurdering af den konkrete udfordring som det giver i det enkelte 
område 

• En opsummering af hvilke forslag der er kommet fra de enkelte 
områder, hentet fra hvidbogen, sammenholdt med den udfor-
dring det pågældende område står overfor – eventuelt suppleret 
med nye forslag.  

• Direktørområdets forslag efterfulgt af konsekvensbetragtninger 
om kapacitet, driftsøkonomi, anlægsinvesteringer og salgsvur-
deringer.  

 
Hovedkonklusioner og anbefalinger i høringsmaterialet:  
Område 1 - Møllegårdsskolens og Sogneskolens distrikter: 

• Møllegårdsskolen og Sognegårdsskolen sammenlægges til én 
ny skole. Skolerne ombygges til formålet 

• De seks fritidsordninger reduceres til en – placeret ved indsko-
lingen. 

• Der indrettes én klub for hele området i de lokaler hvor Stenhøj 
og Karolinehøj i dag har til huse.  

• Vestermose og Femhøj sælges. 
• Den årlige driftsmæssige besparelse ventes at udgøre mellem 

3,7 og 5,4 mio. kr.  
• På anlægssiden anslås prisen for ombygninger at udgøre 15,7 

mio. kr. Forventede salgsindtægter er vurderet til at udgøre 8,5 
mio. kr. Endelig anslås udgifter til konsulenthjælp mv. at udgøre 
0,2 mio. kr.   

 
Område 2 – Solbakkeskolen, Ferslev Skole, Marbækskolen og Skulde-
lev skoles distrikter:  

• Marbækskolen bevares og ombygges til 3-4 spor. Lokalerne fra 
Skibbyssen indgår som en del heraf.  

• Ferslev og Skuldelev skoler nedlægges og sælges. Eleverne 
herfra overflyttes til Solbakkeskolen, der ombygges til formålet. 
Elever fra Sønderby, Selsø og Østby overflyttes til Marbæksko-
len.  

• SFO og Klubber i Ferslev og Skuldelev nedlægges og børnene 
overflyttes til SFO og klub ved Solbakkeskolen. 

• Den årlige driftsmæssige besparelse ventes at udgøre mellem 
6,1 og 6,3 mio. kr.  

• På anlægssiden anslås prisen for ombygninger at udgøre 10,0 
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mio. kr. Forventede salgsindtægter er vurderet til at udgøre 23,3 
mio. kr. Endelig anslås udgifter til konsulenthjælp mv. og etable-
ring af skolepatrulje at udgøre hver 0,3 mio. kr.   

 
Område 3 - Græse Bakkeby Skolen, Marienlystskolen, Falkenborgsko-
len, Oppe Sundby Skole, Åbjergskolen i Frederikssund 

• Beslutningen om ændringer i Frederikssund by udskydes og af-
venter en grundigere analyse, hvor blandt andet de fremkomne 
forslag vurderes. I analysen skal især mulighederne for struktur 
med fødeskoler og overbygningsskoler undersøges. 

• At beslutningen om hvorvidt Græse Bakkeby Skolen skal ud-
bygges i en tredje etape og beslutning om etablering af 10. klas-
se center udskydes til efter en sådan analyse og medtages i 
denne. 

• At elever fra Græse Bakkeby Skolen indtil videre fortsætter på 
skolen med en pavillonløsning og henvises til Fysiklokale på 
Marienlystskolen. 

• Den årlige driftsmæssige udgift – primært leje af pavillon - ven-
tes at udgøre omkring 0,25 mio kr.   

• På anlægssiden anslås udgifter til opsætning og nedtagning af 
pavillon at udgøre 0,25 mio. kr.    

 
Område 4:  

• Fortsætter uændret.  
• Uændret økonomi.  

 
Det videre forløb: 
Høringsmaterialet sendes i høring i perioden 13. august -8. oktober 
2007 som vedtaget i tidsplanen for projektet.   
 
De indkomne høringssvar vil blive bearbejdet og det endelige forslag 
omkring skolestrukturen vil blive fremsendt til godkendelse i Opvækst 
og Uddannelsesudvalget og Byrådet på møderne i november måned.  
  
Der afholdes dialogmøde i Elværket mandag d. 3. september 2007.  
 

Bevilling:   
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger:  
 

I forbindelse med budget 2007 blev der vedtaget en besparelse på 4,0 
mio. kr. i 2008, 6,0 mio. kr. i 2009 og 7,0 mio. kr. i 2010 for så vidt an-
går ”Skoler - større og mere fagligt bæredygtige enheder”. 
 
 

Bilag:  1.     Høringsforslag vedr. skolestruktur 
 

Indstilling:  Direktøren for Opvækst og Uddannelse indstiller at udvalget anbefaler 
Økonomiudvalg og Byråd: 
 
1.     at høringsoplægget vedr. skolestruktur godkendes udsendt til hø-

ring. 
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Beslutninger:  Opvækst og Uddannelsesudvalget den 6. august 2007: 

 
Sagen drøftet. 
Forslaget vedtaget. 
Udsendes til høring. 
 
Økonomiudvalget den 6. august 2007: 
 
Opvækst og Uddannelsesudvalgets indstilling anbefales.  
 
Hans Henning Bjørnsen (V) og Kim Rockhil (A) kan tilslutte sig hø-
ringsproces mv. men vil i høringsfasen arbejde for at undgå skoleluk-
ninger.  
 
Byrådet den 6. august 2007: 
 
Forslaget vedtaget.  
 
Hans Henning Bjørnsen (V), Kim Rockhill (A), Jens Brogaard Jensen 
(V) og Tina Tving Stauning (A), kan tilslutte sig høringsproces mv. men 
vil i høringsfasen arbejde for at undgå skolelukninger.  
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Sag nr. 122 Meddelelser 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Frederikssund Kommune 
Byrådet 
 

Mødet den 6. august 2007 

 

 8

 
Underskriftsblad. 
 
 
 
 
   
Ole Find Jensen 
 
 

 Anne-Mette Worch 
 

Knud B. Christoffersen 
 
 

 Hans Henning Bjørnsen 

Kim Rockhill 
 
 

 Morten Skovgaard 

Tina Tving Stauning 
 
 

 Jens Ross Andersen 

Allan Madsen 
 
 

 Jesper Henriksen 

Jesper Thorup 
 
 

 Grethe Olsen 

Pia Adelsteen 
 
 

 Kenneth Jensen 
 

Jens Brogaard Jensen 
 
 

 Ole Søbæk 

Carsten Cederholm 
 
 

 John Schmidt Andersen 

Mads Bondo Dydensborg 
 
 

 Lis Olsen 

Michael Harder 
 
 

 Bente Nielsen 

Preben Gøttsche 
 
 

 Guri Bjerregaard 

Torben Petterson 
 
 

 Hanne Kyvsgaard 

Mogens Andersen 
 
 

  

 
 
 


	Sag nr. 121
	Skolestruktur - høringsforslag
	Sag nr. 122
	Meddelelser

